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Raad -  1704284 

 

Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

 

Gemeente Almelo 

 

 

Geachte raadsleden,  

 

 

Op woensdag 15 maart 2017 ontving u de concept jaarverantwoording 2016. Vroeg in het jaar kreeg u 

inzicht in de behaalde resultaten. Op basis van dit concept is de accountant begonnen aan de 

controles.  

 

Planning en accountantscontrole 

De accountantscontrole is nog niet afgerond. Belangrijkste redenen: de discussie rondom de 

werklocaties en het bepalen van de definitieve cijfers voor de decentralisaties (met name de Jeugd-

GGZ). 

Op 27 februari 2017 sprak de commissie planning & control met de accountant af dat hij op 19 juni 

een toelichting geeft in de commissie. Tevens is afgesproken dat u de definitieve jaarverantwoording 

met accountantsverklaring bespreekt in de raad van 4 juli. Dit wijkt af van uw vergaderschema waarin 

u uitgaat van een eenmalige aanlevering van de jaarverantwoording en bespreking in de raad van 6 juni. 

Wij gaan er nu vanuit de we u in de tweede helft van mei een definitieve jaarverantwoording toe 

kunnen sturen.  

 

Vragen politiek beraad 4 april 2017 

Tijdens het politiek beraad van 4 april stelde u een aantal vragen die we schriftelijke zouden 

beantwoorden. Na het politiek beraad heeft het CDA schriftelijk een 25-tal technische vragen gesteld. 

Hieronder vindt u de beantwoording van deze vragen. 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 
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Bijlage: Beantwoording technische vragen 

 

Politiek beraad 4 april 2017  

 

1. CDA: In de bijlage Subsidieoverzicht komt de Stichting Midwinterhoornbloazers Almelo Beeklust twee 

keer voor met een waarderingssubsidie van 906 euro en 889 euro. Hoe kan dat?  

De waarderingssubsidie van € 889 betreft de subsidieverlening over het jaar 2016, het bedrag  van € 906 

betreft de subsidieverlening over het jaar 2017. 

Bij de aanvraag van de subsidie over het jaar 2017 heeft de aanvrager als subsidieperiode 27 november 

2016 tot 6 januari 2017 aangegeven en viel dus deels in 2016, waardoor de aanvraag door de applicatie in 

het dossier van 2016 is opgenomen.  Bij de behandeling van de subsidieaanvraag is dit niet gecorrigeerd, 

waardoor de aanvraag ook in de selectie van 2016 is terug te vinden. 

Inmiddels is deze aanvraag van 2017 overgezet naar het dossier 2017. 

Overigens is er geen sprake van een dubbele subsidieverlening aan de Stichting Midwinterhoornbloazers in 

enig jaar. 

 

2. PVA: Blz 50: wat valt er onder de niet nader te verklaren lasten van 409.112 euro? 

Dit zijn kapitaallasten (rente en afschrijving) en lasten van meerjarige incidentele projecten. Zie ook de 

toelichting bij de tabel van paragraaf 7.2.5 op blz 152. Deze lasten worden buiten de analyse gelaten omdat 

ze niet beïnvloedbaar zijn en/of budgettair neutraal.  

 

3. PVDA: Het grondbedrijf heeft in 2016 een positief resultaat behaald van 2,541 miljoen euro (blz 97). 

Hoe is/wordt hiermee gerekend in de resultaatbestemming van 5 miljoen euro naar de algemene reserve 

(blz 9)? 

Het resultaat van het grondbedrijf maakt onderdeel uit van het gerealiseerd resultaat van 8,3 miljoen euro 

(blz 6). Na de boeking van WMO, Jeugd en Beschermd Wonen van 2,3 miljoen euro en 

resultaatbestemming van 995.000 euro resteert een voordelig saldo van 5 miljoen euro dat voorgesteld 

wordt om te verrekenen met de algemene reserve. De algemene reserve grondbedrijf blijft ongewijzigd 

omdat deze de weergave is van het begrote herstelplan. 

 

4. Minimapartij: Blz 147: in de saldoanalyse van de WMO, Jeugd en Beschermd Wonen staat drie keer 

een PM. Wat is hiervoor de verklaring? 

Voor WMO, Jeugd en Beschermd Wonen wordt nog een voorbehoud gemaakt zodat nog niet zeker is hoe 

hoog de verschillen zijn.  
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5. VVD: Blz 81: kan een overzicht worden verstrekt van het aantal inhuurcontracten en de gemiddelde 

doorlooptijd per programma? 

Overzicht inhuur per sector in 2016 

Sector Aantal 

Externen 

Gemiddelde 

contractduur in 

maanden 

Bestuur ondersteuning 43 5,5 

Concern control en Advies 1 11,1 

Directie 1 6,2 

Klantcontact Centrum 28 6,1 

Griffie 2 5,9 

Stad en Economie 54 7,9 

Samenleving 105 8,2 

Totaal 234  

 

6. VVD: Blz 90: wat is het risico van de leningen aan de IGM voor de begroting van de gemeente? Graag 

een overzicht van de boekhoudkundige waarde versus de marktwaarde van het onderpand c.q. 

hypothecaire zekerheid. 

IGM heeft de panden opgedeeld in verhuur- en hypotheekpanden. Op de hypotheekpanden heeft IGM het 

recht van eerste hypotheek. 

De taxatie waarde van de verhuurpanden is 7.675.000 euro, de boekwaarde 8.100.000 euro. Verschil 

bedraagt 425.000 euro. 

De hypotheekwaarde getaxeerd 6.610.000 euro, de boekwaarde 7.800.000 euro. Verschil bedraagt 

1.190.000 euro. 

Hierbij komen nog twee afgeronde nieuwbouw projecten 2016 die een hypotheek hebben. 

Geïnvesteerd is 4.150.000 euro met een huidige boekwaarde van 3.325.000 euro. 

Deze panden zijn nog niet getaxeerd, zodat het verschil niet kan worden bepaald. 

Totale risico bedraagt dus 1.615.000 euro.  

 

7. LAS: Blz 112+113: wat is de verklaring van de mutaties in de balans met betrekking tot de Overige 

investeringen met economisch nut, vorderingen op openbare lichamen en binnenlandse banken? 

 ACTIVA Ultimo 2016 Ultimo 2015 

1. Overige investeringen met economisch nut 189.030 135.705 

2. Vorderingen op openbare lichamen 20.140 15.527 

3. Binnenlandse banken en overige financiële instellingen 292.881 262.609 

 

Ad 1. Overige investeringen met economisch nut 

In het kader van het BBV dienen  - vanaf het boekjaar 2016 - de gronden die nog niet gekwalificeerd kunnen 

worden als bouwgrond in exploitaties, op de balans opgenomen worden onder de post materiële vaste 

activa. Ze worden ondergebracht onder balansposten gronden dan wel panden. De toename van deze post 

is dan ook toe te schrijven aan stelselwijziging van het BBV. (zie ook pagina 115; waarderingsgrondslagen) 

 

Ad 2. Vorderingen openbare lichamen 

De toename heeft betrekking op diverse vorderingen op publiekrechtelijke lichamen. Welke? 
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Ad 3. Binnenlandse banken en overige financiële instellingen 

Kortheidshalve wordt verwezen naar blz. 76, paragraaf financiering en blz. 127 toelichting op de balans, 

waar deze mutatie wordt toegelicht. 

 

8. D66 Ton de Bruijn: P 7 huishoudelijke ondersteuning staat op 0 euro. P. 7. Hoe zit dat? 

De nog niet aangewende middelen voor Huishoudelijke Hulp Toelage 2015 en 2016 zitten nog in de reserve 

en hoeven daarom niet gestort te worden via resultaatbestemming. Uit oogpunt van transparantie zijn de 

resultaatbestemmingen uit betreffende raadsbesluiten hier wel opgenomen.  

 

9. Dhr. Wiezeman (publieke spreker): waarom is het onderwerp data beveiliging niet opgenomen in het 

jaarverslag? 

Databeveiliging is over 2016 inderdaad nog niet opgenomen in het jaarverslag omdat deze behoefte er niet 

was. Dit gaat veranderen omdat per 2017 ENSIA (Eenduidige Normatiek Single Information Audit) geldt: zie 

voor verdere uitleg https://www.ensia.nl/wat-is-ensia/#!/. Het College van B&W zal over 2017 vóór 15-07-

2018 verantwoording afleggen over  informatieveiligheid aan de gemeenteraad. 

 

 

Achteraf schriftelijk ingediende vragen CDA 

 

10. CDA: Blz 8 “De Almelo pas”: hebben we iets gemist?  

De Almelo Pas is een initiatief vanuit de stad en één van de projecten binnen de hoofdopgave werk, welke 

medegefinancierd wordt vanuit de middelen systeeminnovatie 2016 en 2017. Voor de uitvoering van de 

projecten binnen de middelen systeeminnovatie heeft de Raad aan het College mandaat gegeven via de 

begroting 2016. 

 

11. CDA: Blz 10: het is nog steeds niet gelukt om 90% van de facturen binnen de betaaltermijn af te doen 

(we zitten op 83% volgens blz 15). Het betreft betwiste facturen, zijn dat soort facturen niet te 

voorkomen door betere afspraken vooraf? 

Het gaat om het percentage facturen met een doorlooptijd gelijk of minder dan 30 dagen, dit is inclusief 

betwiste- of facturen waarover nog géén overeenstemming over is momenteel 83%. 

De info die bij een betwiste factuur wordt vastgelegd is niet geformaliseerd, derhalve zijn rapportages over 

betwiste facturen (nog) niet mogelijk. Er wordt wel aan gewerkt om dit te verbeteren en om de betwiste 

facturen apart inzichtelijk te krijgen. Er zijn diverse redenen waarom een factuur betwist wordt en met 

betere afspraken vooraf is dit niet geheel af te dekken.  

Het volgende wordt o.a. onder betwiste facturen verstaan:  

- Er is een creditfactuur opgevraagd, de factuur wacht op afhandeling. 

- Facturen kunnen onduidelijk opgesteld zijn, zodat niet direct duidelijk is waarvoor of voor wie de 

factuur bedoeld is. 

- Werk is nog niet na tevredenheid opgeleverd; factuur wordt zolang nog niet geaccordeerd. 

 

https://www.ensia.nl/wat-is-ensia/#!/
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12. CDA: Blz 16: vanaf deze blz zien we telkens een kolom “Niet nader te verklaren”. Soms gaat het over 

tonnen, op blz 141 zelfs over enkele miljoenen. En die zouden wij juist nader verklaard willen zien.  

Zie ook het antwoord op vraag 2 van de PVA. Dit zijn kapitaallasten (rente en afschrijving) en lasten van 

meerjarige incidentele projecten. Zie ook de toelichting bij de tabel van paragraaf 7.2.5 op blz 152. Deze 

lasten worden buiten de analyse gelaten omdat ze niet beïnvloedbaar zijn en/of budgettair neutraal.  

 

13. CDA: Blz 16 in combinatie met blz 135 het verschil in het staatje bij incidenteel laat een verschil zien 

van €17.840, geen groot bedrag maar ik begrijp niet hoe dit verschil er komt. 

De cijfers in de tabel op blz. 135 bevat de juiste cijfers. In de definitieve boekwerk zal de tabel op blz. 16 

conform deze tabel worden aangepast. 

 

14. CDA: Blz 18: actieplan werkgelegenheid: gaan we de 1000 extra arbeidsplaatsen in 2020 halen?  

Antwoord: Enerzijds ontstaan er een flink aantal nieuwe arbeidsplaatsen, echter er verdwijnen ook 

arbeidsplaatsen. Als gemeente hebben we hierop niet direct invloed. Via het traject “Almelo in 10 jaar 

welvarend” proberen we samen met ondernemers en partners in de stad initiatieven te ondersteunen die 

leiden tot werkgelegenheid. 

 

15. CDA: blz 17 toename vervoer per water: hoe zien we dat? 

De graadmeter is het tonnage vervoer dat wordt gelost bij de bedrijven aan het Twenthekanaal. Bij 

verordening is bepaald dat voor iedere tonnage overslaggeld is verschuldigd. Via de afrekening van de deze 

belasting zien we de fluctuatie in vervoer per water.  

Uit de stijging die wij zien in de getallen zien wij meer vervoer per water aan de bedrijven aan het 

Twenthekanaal.  

 

16. CDA: blz 19: twente kanaal neem ik aan 

Ja, het Twenthekanaal. 

 

17. CDA: blz. 26 punt 2 : ongewijzigd gekopieerd uit 2015? 

Hier staat het kernresultaat geformuleerd, en dat is overgenomen uit de programmabegroting 2016. 

 

18. CDA: blz 34 alleen sporten in clubverband? 

Bij deze indicator wordt niet alleen gekeken naar sporten in clubverband.  
Per gemeente is een op leeftijd aselecte steekproef getrokken uit de bevolkingsregisters van inwoners van 
18 tot en met 64 jaar. Er worden hierbij drie leeftijdscategorieën onderscheiden: 18 t/m 34, 35 t/m 49 en 
50 t/m 64 jaar. Per gemeente zijn 1200 personen geselecteerd. 
 

19. CDA: Blz 40: “hierdoor is de financiële opdracht voor 2017 al bij de aanvang van dat jaar gehaald”: 

wat betekent dit concreet.  

De financiële taakstelling voor 2017 van 650K, als opdracht gegeven bij de PN 2017,  is al financieel 

ingeboekt in het begin van het jaar 2017.   
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20. CDA: blz 44 aandeel twence wordt hier 6,5 genoemd, onlangs werd 11,18 genoemd. Wat gaan we 

aanhouden? 

In eerste instantie is een cijfer van 6,5% aandeel Twence aangehouden omdat de exacte cijfers nog niet 

bekend waren. Op 23 maart 2017 heeft Twence, op ons verzoek, laten weten wat de hoeveelheid 

duurzame energie is die aan Almelo mag worden toegerekend. Het betreft elektriciteit die op zo duurzaam 

mogelijke wijze is opgewekt uit niet herbruikbaar huishoudelijk afval. Hiervan mag volgens het ministerie 

van Infrastructuur en Milieu 60% worden aangemerkt als duurzame energie. 

 

Deze gegevens zijn verwerkt in het concept-evaluatierapport van het Duurzaamheidsplan 2013 t/m 2016, 

als volgt:                 

Wat is er bereikt 

In 2016 werd 1,3% van het totale elektriciteitsverbruik door particulieren en 

bedrijven opgewekt met zonnepanelen.          

De hoeveelheid opgewekte energie/-elektriciteit met pv-panelen was in: 

2013                               0,2 % 

2014                               0,4% 

2015                               0,7% 

2016                               1,3% 
(bron: waarstaatjegemeente.nl) 

Ook wordt duurzame elektriciteit opgewekt door Twence uit het aangeleverde 

huishoudelijk afval (de reststroom die niet hergebruikt kan worden). Hiervan 

mag een evenredig deel worden toegerekend aan Almelo. Dit deel is 14% van 

het totale elektriciteitsverbruik. 

Het totale aandeel duurzaam opgewekte elektriciteit komt daarmee in 2015 

op 14,7% en in 2016 op 15,3%. 

 

NB. Genoemde cijfers zijn exclusief de opbrengst/besparing van warmte- en koudeopslagsystemen (33x), 

biogasinstallaties en houtpelletinstallaties. 

Afgesproken is dat Cogas dit in 2017 in beeld gaat brengen als uitvloeisel van het Convenant Duurzaamheid 

met Cogas.                                 

 

21. CDA: Blz 47: er staat dat er per stadsdeel wijkveiligheidsplannen opgesteld zijn. 2 vragen: voor wie 

zijn die? Ik ken ze niet. En: deze tekst komt niet overeen met wat op blz 56 staat: enkel voor centrum en 

Ossenkoppelerhoek zijn er wijkveiligheidsplannen.  

Er is een stedelijk dekkend netwerk van wijkveiligheidsplannen. De voortgang en ontwikkelingen worden 

periodiek besproken in het strategisch veiligheidsoverleg o.l.v. de burgemeester. De agenda’s zijn 

dynamisch. Vertrekpunt voor deze wijkveiligheidsplannen zijn de opgehaalde prioriteiten uit de wijkscans 

van de politie. 
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22. CDA: Blz 47: punt 3: hoe verhoudt zich dit tot de bezuinigingen stadstoezicht?  

Van een bezuiniging op Stadstoezicht is geen sprake:  het gaat  het handhaven van de begroting. 

Stadtoezicht heeft in 2008 aangegeven dat ze bereid was tot 2015 een belangrijk deel van de kosten uit de 

reserve te willen betalen. Gelet op de financiële situatie van de gemeente is er in het verleden voor 

gekozen dit niet als knelpunt bij de perspectiefnota in te brengen. De consequentie is dat de 

dienstverlening van de Stadstoezicht moet worden beperkt tot de in de begroting beschikbare middelen.  

Op dit moment zijn er 9 toezichthouders beschikbaar. De inzet van de deze toezicht wordt sinds begin dit 

jaar gecoördineerd aangestuurd. Door scherpe prioriteiten te stellen en deze capaciteit slim en flexibel in te 

zetten, denken we een acceptabel toezicht niveau te kunnen houden. De aanpak van ernstige 

geweldsincidenten in het uitgaansleven is één van deze prioriteiten. Het cameratoezicht heeft in de korte 

tijd dat het actief al bewezen een effectief hulpmiddel hierbij te zijn. 

 

23. CDA: blz 56: hondenuitlaatplaatsen 2 maal genoemd 

We zullen dit corrigeren. 

 

24. CDA: Blz 65: punt 12: risico ziekteverzuim met max 0,4 mln euro staat op 70%. Fors risico. Waar ligt 

dit aan en wat wordt er aan gedaan? 

Er is bij enkele organisatie onderdelen sprake van langdurig ziekteverzuim dat grotendeels buiten de 

invloedsfeer van de werkgever ligt. Dit is de aanleiding geweest het risicopercentage bij de halfjaarlijkse 

risicoanalyse hoger in te schatten.  

In het protocol ziekteverzuim ligt vast welke acties van de zieke medewerker en de betreffende 

teammanager worden verwacht. Tijdens het periodieke overleg met de bedrijfsarts komen de 

‘bespreekgevallen’ aan de orde.   

 

25. CDA: Blz 65: idem vwb punt 14: kosten beschermingsbewind.  

De kosten voor beschermingsbewind zijn de laatste jaren autonoom. Bij een rechterlijke uitspraak is de 

gemeente verplicht te betalen. Hierdoor stijgt het beroep op bijzondere bijstand. Uit een oogpunt van 

beheersing van kosten wordt gestuurd op het verminderen van deze kostenpost. 

 

26. CDA: blz 73 om hoeveel schoolpanden gaat het? 

Het betreft voor schooljaar 2017/2018 in ieder geval één pand. Dit betekent effectief dat dit pand komende 

zomer vrij komt. De verwachting is dat ingaande schooljaar 2018/2019 in ieder geval nog een school de 

onderwijsbestemming verliest. 

 

27. CDA: blz 84: veel is nog incidenteel en helaas nog niet structureel. Daar moet een knop om 

Voor diverse taakstellingen geldt dat ze niet rechtstreeks in de ‘primitieve’ begroting kunnen worden 

verwerkt maar in de loop van het jaar via begrotingswijziging worden gerealiseerd. Dit is onder andere 

afhankelijk van het tijdstip van besluitvorming over de te treffen maatregelen. De invulling van de 

taakstelling wordt in zo’n geval voor het eerste jaar als incidenteel aangemerkt. De structurele verwerking 

van deze taakstellingen wordt in de eerstvolgende begroting meegenomen. In het merendeel van de 

gevallen is er wel degelijk sprake van structurele invulling. 

  

28. CDA: blz 97 ad.b. is toch al besloten? 

De gemeenteraad beslist zelf over de resultaatbestemming. 
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29. CDA: Blz 101 Uit te voeren werken voorziening 11 Kollenveld 1.830.824,00 is dit MegaHome? 

Mega maakt onderdeel uit van dit bedrag in combinatie met nog uit te voeren werken. Vanwege 

gevoeligheid ivm eventuele toekomstige gerechtelijke procedures is in de jaarverantwoording een 

totaalbedrag vermeld en niet gespecificeerd. 

 

30. CDA: Blz 119: Twentex, wat is dat? Wat is de relatie van de gemeente Almelo met Twentex? 

Het betreft hier de oorspronkelijke benaming van de zogenaamde Recon-lening. 

 

31. CDA: blz 130: betalingsclaim voor de gemeente: snap ik niet 

Weteringshoek 

Hierbij geldt dat de gemeente Almelo  nog een verplichting heeft om bij verkoop van “de woning” de 

subsidie uit te betalen aan de eigenaar bewoner. 

Sluiskade ZZ 

Op sluiskade ZZ ligt ook een betalingsclaim. De gemeente heeft destijds geweigerd om uit te betalen aan de 

ontwikkelaar omdat wij pas uitkeren aan de eigenaar bewoner. Als de woning van huur omgezet wordt 

naar koop dan moeten wij uitbetalen. 

 

32. CDA: Blz 135: onvoorzien / nog niet toe te rekenen: wat verstaan we hier concreet onder? Gaat om 

forse bedragen. Niet nader te verklaren verschil 2x 500.000 euro! 

Zie ook het antwoord op vraag 12. Specifiek in dit geval gaat het om de stelpost die we opnemen inzake 

onderuitputting kapitaallasten. Deze post is al meegenomen in de verklaring van op blz. 134. 

Overigens heeft u het over twee keer hetzelfde bedrag. Het gaat hier maar om één keer 500.000 euro. De 

eerste 500.000 euro gaat om de last zelf, de tweede keer betreft het het saldo. 

 

33. CDA: Blz 145: parkeren, verkoop parkeergarage De Oosterborgh: verkoop is niet mogelijk gebleken. 

Wat is er vervolgens gebeurd: 50.000 euro op budgetten verkeersystemen en beheer stadstoezicht 

verlaagd, waarom en is dat logisch?  

Er is enkele jaren geprobeerd de parkeergarage te verkopen,  maar dat is niet gelukt. Deze taakstelling is 

financieel gehaald door efficiencyvoordelen binnen hetzelfde beleidsveld te benutten. 

 

34. CDA: blz 151: saldo wegen 649.838 niet nader te verklaren verschil, weer zo’n groot bedrag 

Zie ook het antwoord op vraag 12. Specifiek in dit geval gaat het om de volgende projecten: 

 

Project investeringsplan verharding Begroot Inkomsten 2016 Saldo 

Mozart-/Strauszstraat 235.000 0 235.000,00 

Buitenhof 291.697 -100.000 391.697,00 

Rumerslanden 74.555  74.555,00 

Totaal 601.252 -100.000 701.252 
 

 

 


